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在校新冠肺炎管理
Managing COVID at School

COVID and/or other flu symptoms are 
spreading quickly in Zhengzhou and China.  
Our classroom "bubbles" were working to 
slow the spread at school.  However, based on 
the number of students and staff that showed 
symptoms, we decided to have remote learning 
on Friday. We used that day to deep clean the 
school and to give our staff and students some 
extra time to recover.  Unfortunately we still 
have a very large number of staff and students 
who are testing positive for COVID. Out of 
an abundance of caution, we will have online 
learning on Monday.  Once we have the NAT 
results tomorrow, we will make a decision 
about moving forward.

新冠和其他流感症状在郑州和中国迅速蔓延。我们
的课堂“泡泡”正在努力减缓这种现象在学校的蔓
延。但是，根据发现症状的学生和工作人员的数量，

I cannot wait for the newsletter when I do not have to write about COVID.
希望很快我不需要在每周的家校通讯录里再写疫情防控的讯息。

我们决定在周五进行远程学习。我们利用这一天对学校进行了深度清洁，并给我们的员工和学生一些额外的时
间来恢复。不幸的是，我们仍有大量员工和学生的新冠病毒检测呈阳性。出于谨慎考虑，我们将在周一进行在
线学习。一旦我们明天收集到了大家的核酸结果，我们会立刻根据实际情况做出下一步的决定。
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即将到来的日历
Upcoming Calendar

DECEMBER 2022 | 2022 年 12 月

Dec 26-30  Winter and New Year Break
12 月 26 日 -30 日  寒假 & 新年假期

JANUARY 2022 | 2022 年 1 月

Jan 1-8  Winter and New Year Break
1 月 1 日 -8 日  寒假 & 新年假期

Jan 20  End of First Semester
1 月 20 日  第一学期结束

Jan 21-31  Chinese New Year Break
1 月 21 日 -31 日  中国新年（春节假期）

点灯仪式
Tree Lighting Ceremony

I hope you were able to enjoy the Tree Lighting Ceremony 
virtually on Friday night.  A huge thank you to Mr. Erwin, 
Ms. Emma, Ms. Kalu, and Ms. Emily Callan for their 
leadership in planning and organizing this event.  While 
we wish we could have been together to celebrate, I am 
grateful for our team creating a memorable event.  If you 
were not able to watch the event on Friday, you may enjoy 
the recording by scanning the QR code below.

我希望您能够在周五晚上观看线上圣诞节点灯仪式。 非常感谢
欧文先生、艾玛女士、卡卢女士和艾米丽·卡兰女士组织和策划
了本次活动。感谢我们的团队创造了一个难忘的活动，希望我
们能一起庆祝。 如果您无法在周五观看本次活动，您可以通过
扫描下方的二维码进行观看。 
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本月主题：沟通者
Theme of the Month: Communicators

Good listening is much more than being silent while the other person talks. To the contrary, people 
perceive the best listeners to be those who periodically ask questions that promote discovery and 
insight. These questions gently challenge old assumptions, but do so in a constructive way.

好的倾听不仅仅是在别人说话时保持沉默。相反，人们认为最好的听众是那些定期提出问题，促进发现和洞察
力的人。这些问题温和地挑战了旧日的假设，但是以一种建设性的方式。

Activities for parentsActivities for parents
家长小游戏家长小游戏
Work with your child to improve his/her listening skills.  Being a good listener is an 
important part of communicating with others.

和你的孩子一起练习提高倾听能力。做一个好的倾听者是与他人交流的重要组成部分。
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本周教学
Student Learning for the Week

KG A

Dance With Us
和我们一起跳舞吧！

As KGA moves through Unit 2, we have learned how music is used during 
celebrations in other countries.

随着第 2 单元的学习，KGA 的小朋友们了解了其他国家在庆祝活动中如何使用音乐。

We all like music and dancing is so much 
fun! By listening to various songs, we hear 
that music is different by style, instruments, 
and feelings. No matter which culture the 
music comes from, we can find a connection 
to it by enjoying it together. How about you 
look, listen, and move along with us?  And, 
oh, make sure you dress the part! This is 
important. 

我们都喜欢音乐，跳舞真是太好玩了！通过聆听各
种歌曲，我们了解到音乐的风格、乐器和听感各不
相同。无论音乐来自哪种文化，我们都可以通过一
起欣赏来与其产生共鸣。请你跟我们一起观看，聆
听并舞动起来吧。开始之前，也是最重要的，记得
把自己好好装扮一番哦。
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While we were home, students began the discussion into the role of music and dance in different 
cultures. This led into a deeper dive using research. Children are discovering where to get 
information from. So having conversations with our families and reading books is a good start.  
Stay tuned as we find out more. We are preparing a news report to share the information on various 
countries around the world with you. 

我们在线上课期间，学生们开始讨论了音乐和舞蹈在不同文化中的所扮演的角色。这让我们进行了更深入的探
索。孩子们正在探究我们获取信息的不同渠道，鼓励学生与家人交谈和阅读书籍就是一个非常好的开始。请继
续关注我们的探究学习。孩子们正在准备一份新闻报道，届时将与您分享世界各国的文化与信息。
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Grade 5 

How We Express 
Ourselvesin Social Media
我们如何在社交媒体上
表达自己

For this unit, we focused on the tools of social media and how we use them.  In reading class, we 
researched the different social media platforms and their functions.  To express ourselves in written 
form, we wrote about how the platforms were the same and/or different. We wanted to see the 
historical timeline of social media which prompted us to work in groups to see how social media 
has evolved.  During the week of December 19th to the 23rd, our class will educate grades 3-MYP 
about the advantages and disadvantages of social media.  We hope to bring awareness on how we 
express ourselves on social media.

在这个单元中，我们重点讨论了社交媒体的工具性以及我们如何使用它们。在阅读课上，我们研究了不同的社
交媒体平台及其功能。为了以书面形式表达自己，我们写下了各个平台的相同和 / 或不同之处。我们想看看社
交媒体的演变历史时间轴，于是我们通过小组合作，探讨了社交媒体是如何演变的。在 12 月 19 日到 23 日这
一周，我们班将对 3 年级 -MYP 年级的学生进行社交媒体的利与弊的宣传与教育。我们希望让人们意识到我
们如何在社交媒体上表达自己。



Newsletter
家校通讯录

December 16, 2022
2022 年 12 月 16 日

Art Music
Picasso said “Every child is an artist. The problem is how to remain an artist once we 
grow up.” Mr Picasso, you should be stirring as you watch how Sias IS is preparing 
students to become tomorrow`s creative innovators and entrepreneurs.

毕加索说：“每个孩子都是艺术家。问题是长大后如何保持艺术家的身份。”毕加索先生，当您
看到 Sias IS 如何培养学生成为明天的创意创新者和创业家时，你应该会感到激动。

Grade 3, 4 and 5 meeting Dr Holland (top left) from Australia
三到五年级学生与来自澳大利亚的 Holland 博士（左上）视频沟通

Online Art Classes did not tarnish our students` creativity. They had time to `travel` to Australia 
online and talk to Scientist Dr. Holland Dougherty about respecting and saving the Environment. 
As the end-of-year festivities are fast approaching, Early Years and Primary school students` 
learning has continuously been exploring Music and Design inspired by our monthly IB Learner 
Profile THINKERS and COMMUNICATORS and by cultural events of Chinese New Year and 
Christmas. 

在线艺术课程并没有损坏我们学生的创造力。孩子们可以在网上到澳大利亚 “旅行” ，与科学家 Holland 
Dougherty 博士讨论有关尊重和保护环境的课题。随着年终庆祝活动的临近，幼儿园和小学生的学习一直在
探索音乐和设计，灵感来自我们每月的 IB 学习者特征“思考者和沟通者”以及中国新年和圣诞节的文化活动。

EY &  PYP
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In Music, students focused on musical contrasts (high/low, loud/soft); rhythmic literacy (reading 
quarter notes, eighth notes, sixteenth notes and quarter rests) and are currently working on body 
awareness. 

在音乐方面，学生专注于音乐对比（高 / 低，响亮 / 柔和）; 节奏素养（阅读四分音符、八分音符、十六分音
符和四分休止符）的学习，以及目前正在探究的形体意识。

The Visual Arts took them on a colourful journey over the rainbow of Primary and Secondary 
colors, and Facial Expressions (Mask Design) relevant to festive times coming up. The 
photographic mosaic is the testimony of uninterrupted creative online learning. 

视觉艺术带领他们踏上了一场由原色和辅助色组成的彩虹般色彩缤纷的旅程，以及与临近节日氛围相关的面部
表情表达（面具设计）。这些相片镶嵌图是不间断的创造性在线学习的见证。

Best Wishes for the Festive Season. – EY and PYP Arts Department
送给您美好的节日祝福。-- 幼儿园和小学部艺术团队
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What do 
Scientists do
科学家做什么

MYP

MYP 1

For the current unit What do Scientists do, MYP 1 students did a virtual lab about Heating Ice. 
In this virtual lab students need to find out how the temperature of ice cubes changes over time 
as they are heated on a hot plate. This virtual lab simulates heating ice water and measuring its 
temperature as it changes states. Students recorded, graphed, and analyzed the temperature data.

MYP1 本单元学习的主题为 “科
学家都做什么”，学生们做了关
于加热冰的虚拟实验 。 在这个
虚拟实验中，学生需要了解冰块
在加热板上加热时的温度如何随
时间变化。这个虚拟实验室模拟
加热冰水并在状态变化时测量其
温度。学生们记录、绘制和分析
了温度数据。

After finishing the Heating Ice lab, 
MYP 1 students had their second 
virtual lab about Measure and Calculate 
Density. During this lab students 
measured the mass and volume of 6 
different candies to determine and 
compare their densities.

完成该实验后，MYP 1 的学生进行了第二
个关于测量和计算密度的虚拟实验。在这个
实验中，学生们测量了 6 种不同糖果的质量
和体积，计算并比较了它们的密度。
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MYP 2 & MYP 3

The Purdue University Kids STEM Degree program was introduced for MYP 2 & MYP 3 students 
that consists of 10 videos (3-5 minutes) for each level and assessments for each video. Students 
had the option to complete a quiz (Google Form) at the end of each video where they earned a 
code. They were supposed to collect 10 codes and be eligible to earn a ‘degree’ from Purdue 
Science. https://www.purdue.edu/science/about/index.html

在这一单元，MYP 2 和 MYP 3 学生们参与了普渡大学儿童 STEM 学位课程，包括每个级别的 10 个视频（3-5
分钟）和每个视频的评估测试。学生可以在每个视频结束时完成测试（Google 表单），并获得相应的密码。
当他们将 10 个密码全部收集完毕，即有资格获得普渡科学的 “学位证书” 。 https://www.purdue.edu/
science/about/index.html（此处为项目链接）。

The Habitable Zone, 3R for Tee Shirt Bags, Phases of the Moon, Asteroid-Meteoroid-Meteorite, 
Exoplanet Barcodes, Finding Exoplanets, Types of Rocks, Volcanos, Gene Therapy, and Preventing 
Soil Erosion were among the topics covered in the STEM degree program. All the students 
successfully completed the program, and they were each given a certificate as a reward.

STEM 学位课程涵盖宜居带、T 恤袋的 3R、月相、小行星 - 流星体 -- 陨石、太阳系外行星条形码、寻找太阳
系外行星、岩石类型、火山、 基因疗法和防止土壤流失主题。 所有学生都成功地完成了该计划，并获得了相
关证书作为奖励。
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